
 Protokół Nr 23/16 
 z posiedzenia Komisji Socjalno -  Porządkowej i Oświaty 

odbytego w dniu 19 grudnia   2016 roku 
w sali konferencyjnej siedziby Urzędu Gminy Stargard  

 
Rozpoczęcie  posiedzenia o godz. 830 

Zakończenie posiedzenia o godz. 1200 

 
Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet otworzył i prowadził posiedzenie, witając 
wszystkich obecnych. 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu oraz Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, Zastępca Wójta Jerzy 
Makowski oraz  Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska.  
W posiedzeniu uczestniczył Wiceprzewodniczący Rady Bogdan Grabski oraz przybyły nieco 
później Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal. 
Z gości zaproszonych w pierwszej części posiedzenia udział wzięli projektanci w osobach: 
Pan Jerzy Tokarski i Pan  Rafał Tokarski. 
W części posiedzenia uczestniczyła również Pani Mirosława Antczak – Kierownik Referatu 
Planowania Przestrzennego. 
Na podstawie listy obecności przewodniczący komisji stwierdził, że jest niezbędne quorum 
do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 4 członków Komisji Socjalno Porządkowej i 
Oświaty obecnych było 4 członków komisji. 
O terminie posiedzenia członkowie Komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 
materiały w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty.  
 

1. Zatwierdzenie porządku obrad 
 

Przewodniczący komisji odczytał zaproponowany porządek posiedzenia i zwrócił się z 
pytaniem, czy są uwagi do porządku. 
Wobec braku uwag do porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet 
poddał pod głosowanie zaproponowany porządek posiedzenia. 
Komisja Socjalno Porządkowa i Oświaty  jednogłośnie tj. 4 głosami „za” przyjęła  porządek 
posiedzenia komisji w brzmieniu jak niżej : 
1.Zatwierdzenie porządku obrad 
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 23 grudnia 2016 r. 
4.Dyskusja nad projektem budżetu gminy na rok 2017  
  - zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard na rok   
    2017  
  - zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy  
     finansowej Gminy Stargard  na lata 2017- 2026  
5.Ocena realizacji budżetu Instytucji Kultury  
   Opinia komisji na sesji 
6.Przygotowanie sprawozdania z działalności Komisji za rok 2016  
   Informację przedstawia przewodniczący komisji   
7.Sprawy różne  
8.Zamknięcie posiedzenia komisji  
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2.Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji w dniu  22 listopada 2016 r. 

 
Przewodniczący komisji zaproponował przyjęcie protokołu Nr 21/16 z ostatniego posiedzenia 
komisji  bez odczytywania. 
 
Komisja Socjalno Porządkowa i Oświaty  jednogłośnie tj. 4 głosami „za” przyjęła protokół Nr 
21/16 z dnia 22 listopada 2016 roku bez odczytywania. 
Ad.3 
Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 23 grudnia 2016 
roku 
 
Z uwagi na obecność projektantów i za zgodą komisji przystąpiono do omówienia projektów 
uchwał tj.  
- projektu uchwały Nr XXIII/164/16  w sprawie miejscowego planu zagospodarowania  
  przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Klępino - Obszar I, gmina Stargard  
- projekt uchwały Nr XXIII/165/16 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania  
   przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Klępino – Obszar II, gmina Stargard  
Urbaniści omówili bardzo dokładnie zarówno pierwszy jak i drugi projekt uchwały oraz w 
międzyczasie odpowiadali na uwagi i pytania zgłaszane przez radnego Janusza Łojko – 
mieszkańca Klępina. Pan Rafał Tokarski poinformował ,że większość uwag zgłaszanych 
przez mieszkańców zostały pozytywnie rozpatrzone, poza dwoma uwagami , które nie zostały 
uwzględnione przez Wójta Gminy , a pozostawione do rozstrzygnięcia  przez Radę Gminy z 
ich nie uwzględnieniem i tutaj dokładnie Pan Rafał Tokarski zgodnie z załącznikiem nr 3 do 
projektu uchwały Nr XXIII/164/16 omówił te uwagi i przedstawił uzasadnienie dlaczego nie 
zostały uwzględnione przez Wójta .   
Przewodniczący komisji po zakończeniu dyskusji poddał projekty uchwał do zaopiniowania 
przez komisje wraz z  rozstrzygnięciem uwag. 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami za pozytywnie zaopiniowała w/w projekty uchwał z 
rozstrzygnięciem nie uwzględniającym uwag – dotyczy projektu uchwały Nr XXIII/164/16  
- projekt uchwały Nr XXIII/166/16 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości  
  Grzędzice 
 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
-  projekt  uchwały Nr XXIII/167/16  w sprawie wyrażenia zgody na zwarcie kolejnych umów  
   dzierżawy  nieruchomości stanowiącej własność gminy i wyrażenia zgody na odstąpienie od  
   obowiązków przetargu na dzierżawę 
 
Komisja po zapoznaniu się z uzasadnieniem przedstawionym przez zastępcę wójta 
jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały   
 
- projekt uchwały Nr XXIII/168/16 w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka  
  Administracyjnego Szkół Gminy Stargard 
Z uzasadnieniem do projektu uchwały zapoznał radnych zastępca wójta.  
 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały nr XXIII/169/16  w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy   
  Stargard 
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W trakcie dyskusji przewodniczący komisji podkreślił, że w roku 2014 wójt otrzymał 
podwyżkę w wysokości symbolicznej i była to nie wielka regulacja i dodał, że gmina Stargard 
jest  jedną z największych gmin, co wiąże się z większym zakresem pracy wójta. 
 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami ”za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
      
- projekt uchwały Nr XXIII/170/16 w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet  
  oraz zasad zwrotu  kosztów podróży służbowych przysługujących radnym Gminy Stargard  
 
W trakcie dyskusji zwrócono uwagę na fakt, że nie było regulacji wysokości diety dla 
radnych od roku 2008, a następnie  przeanalizowano zapisy projektu uchwały.  
 
Komisja jednogłośnie tj 4 głosami ‘za’ pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
  
- projekt uchwały Nr XXIII/171/16 w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet  
   oraz  zwrotu kosztów podróży służbowej dla sołtysów  sołectw z terenu Gminy Stargard  
Obecny na posiedzeniu przewodniczący rady powiedział jak ważna jest praca sołtysa i coraz 
więcej dodaje się obowiązków jak m.in. fundusz sołecki. 
 
Komisja jednogłośnie  tj  4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
- projekt uchwały Nr XXIII/172/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia  
  pomiędzy Gminą Stargard a Gminą-Miastem Stargard dotyczącego świadczenia pomocy  
  osobom z   zaburzeniami- psychicznymi mieszkańcom Gminy Stargard przez Środowiskowy  
  Dom  Samopomocy w Stargardzie 
 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami ‘za’ pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały Nr XXIII/173/16 w sprawie planu pracy Rady Gminy i jej komisji na rok 
2017. 
 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami ‘za’ pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały Nr XXIII/163/16 w sprawie zmian budżetu gminy na 2016 r.  
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały omówiła skarbnik gminy. 
 
Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ad.4 
Komisja przystąpiła do dyskusji nad projektem budżetu gminy za rok 2017 , a do 
zaopiniowaniem projektu uchwały Nr XXIII/161/16 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Stargard na rok 2017 i projektu uchwały Nr XXIII/162/16 w sprawie uchwalenia zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2017-2026 i tutaj przewodniczący 
komisji przypomniał ,że pełna dyskusja nad w/w projektami   odbyła się na wspólnym 
posiedzeniu komisji w dniu  6 grudnia 2016 r. ,  a następnie odczytał projekt uchwały Nr 
XXIII/161/16 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard na rok 2017. 
Kolejno głos zabrała skarbnik gminy i poinformowała o uwagach jakie wypłynęły podczas 
omawiania projektu uchwały budżetowej na rok 2017 i tutaj skarbnik wyjaśniła sprawę umów 
koszenia , a podanych kwot i zdaniem skarbnika była to wina programy przy przenoszeniu  
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kwot, wpisane złe źródło odnośnie kwoty 735 tys zł ( to co zalega Powiat) zostaną wszystkie 
zmiany naniesione w autopoprawce do projektu uchwały- dodała skarbnik.    
Kontynuując wypowiedź skarbnik gminy poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa 
w Szczecinie przekazała trzy opinie Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej, a 
następnie odczytała pierwszą uchwałę i jest to:  
- Uchwałę Nr CCCXLIII.679.2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Szczecinie z dnia 13 grudnia 2016 r . w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały 
budżetowej gminy Stargard na 2017 rok (opinia pozytywna z uwagami ) . 
W trakcie odczytywania opinii skarbnik gminy odnosiła się do uwag , wyjaśniła je i  
informowała ,że uwagi te zostaną zawarte w autopoprawce do projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Stargard na rok 2017 ( pożyczka z budżetu gminy dla 
Stowarzyszenia Krąpiel w wysokości 60 tys. zł, co jest niezgodne z art. 89 ustawy o finansach 
publicznych , kiedy zaciąga się kredyt nie można udzielać pożyczki , bo kredyt jest na 
pokrycie deficytu , 
- upoważnienie do udzielania zaliczek  na wydatki do rozliczenia dla pracowników urzędu  
  gminy – nie powinno być tego zapisu  w uchwale ponieważ regulują to inne przepisy, 
- środki unijne winny być oznaczone odpowiednimi cyframi , 
- w projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy  , a projekt budżetu  
na 2017 zakłada zaciągnięcie kredytu  w łącznej kwocie 8 600 000,00 zł których spłata 
obciąży kolejne lata  budżetowe , brak jest lat 2023-2026  
Dyskutowano również na temat dochodów ze sprzedaży  majątku m.in. działek, gdzie są 
istotnym elementem wpływającym na wysokość dopuszczalnego wskaźnika.  
Następnie skarbnik odczytała  uchwałę Nr CCCXLIII.680.2016 składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 13 grudnia 2016 r. w sprawie wydania 
opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie budżetu gminy 
Stargard na 2017 rok ( opinia pozytywna z zastrzeżeniami) .  
Kolejno przedstawiona opinia to opinia negatywna wyrażona uchwałą Nr 
CCCXLIII.681.2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie  z 
dnia 13 grudnia 2016 r. w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2017-2026. 
Skarbnik gminy czytając opinię powiedział , że wszystkie zapisy które nie spełniają 
przepisów ustawy o finansach publicznych i pozostałe niezgodności zostaną poprawione w 
autopoprawce i tutaj Pani Skarbnik zaznaczyła ,że musi mieć czas do sporządzenia 
autopoprawek . 
Wobec powyższego komisja wystąpiła z wnioskiem o zmianę porządku obrad XXIII sesji 
Rady Gminy  poprzez zdjęcie  dwóch projektów uchwał jako:  
 pkt 3. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stargard na rok 2017 
            po uprzednim: 
          - przedstawieniu projektu uchwały budżetowej przez Wójta Gminy 
          - odczytaniu opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz opinii i wniosków 
Komisji 
          - ustosunkowanie się Wójta Gminy do opinii i wniosków 
          - debata nad projektem i złożonymi wnioskami oraz ich przegłosowanie 
          - głosowanie nad projektem uchwały budżetowej wraz z przyjętymi wnioskami   
pkt 4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej  
           Gminy Stargard na lata 2017-2026   
Komisja w/w wniosek przyjęła jednogłośnie.  
Przewodniczący rady w związku z powyższym zaproponował, aby zwołać sesję Rady Gminy 
w dniu 30 grudnia 2016 r. poświęconą wyłącznie uchwaleniu budżetu  
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Przewodniczący komisji przypomniał, że komisja powinna zaopiniować projekty uchwał i 
zaproponował, aby komisja zaopiniowała pozytywnie projekty uchwał wraz z 
autopoprawkami, które zostaną sporządzone do projektów uchwał nr XXIII/161/16 w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Stargard na rok 2017 i projektu uchwały Nr XXIII/162/16 w 
sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata  2017-
2026. 
Przewodniczący komisji również przypomniał o wniosku przyjętym na   wspólnym 
posiedzeniu wszystkich komisji w dniu 6 grudnia 2016 r., który to wniosek  komisja właściwa 
do spraw budżetu przekaże w swojej opinii wójtowi, do uwzględnienia w autopoprawce. 
Komisja 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała w/w projekty uchwał , uwzględniając 
autopoprawki. 
Wójt Gminy dodatkowo poinformował, co jeszcze zostanie zapisane w autopoprawce tj 
wydatek  związany z utrzymaniem cmentarzy powinno być 36 000 zł , a zapisane jest 3 600 zł  
natomiast skarbnik przypomniała o zmianach, które zostaną wprowadzone, a wynikające z 
posiedzenia wszystkich komisji, podczas omawiania w/w  projektów uchwał.   
Ad.5 
Komisja wspólnie przeanalizowała informację dotyczącą realizacji budżetu biblioteki 
publicznej wg. stanu finansowego na dzień 30 listopada 2016 r. i po zapoznaniu się z 
propozycjami funkcjonowania świetlic wiejskich, które przedstawił zastępca wójta , 
wyrażając soją opinię komisja informację przyjęła.  
Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Ad.6 
Przewodniczący zapoznał członków komisji  ze sprawozdaniem z działalności komisji za rok 
2016 . 
Komisja uwag nie wniosła i jednogłośnie przyjęła sprawozdanie za rok 2016.  
Sprawozdanie to zostanie przedstawione radzie do zatwierdzenia w projekcie uchwały na 
sesję styczniową. 
Ad.7 
Na samym początku odnośnie spraw różnych członkowie komisji odnieśli się do informacji 
dotyczącej inwestycji i remontów zrealizowanych w 2016 roku zgłaszając swoje uwagi i 
pytania na  które wyjaśnień udzielał  wójt gminy lub zobowiązał się, że wyjaśnień udzieli  w 
terminie późniejszym. 
Przewodniczący komisji powiedział ,że został przeniesiony przystanek w Poczerninie i 
została zdjęta kostka i dlaczego zapytał przewodniczący  nie została wykorzystana  w nowym 
miejscu. 
Radny Mariusz Klewin zapytał o sprawę dotycząca opracowania projektu na budowę 
oczyszczalni ścieków w Pęzinie. 
Wójt Gminy odpowiedział ,że tą sprawą zajmują się Wodociągi Zachodniopomorskie. 
Radna Małgorzata Cieplak zapytała  czy Starostwo Powiatowe  zaplanowała w swoim 
budżecie budowę chodnika w Witkowie. 
Wójt Gminy poinformował o wynikach spotkania  z przedstawicielem Powiatu Panem 
Hadrysiem - Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych i co ustalono ( dług powiatu), a 
mianowicie:  
- budowa chodnika w Witkowie - bez udziału środków gminy, 
- budowa chodnika w Strachocinie, koszt całkowity 300 tys.zł, przy udziale gminy 150 tys zł, 
- odnośnie chodnika w Trzebiatowie będzie przełożenie chodnika( dotyczy to I etapu ) , 
- chodnik w Małkocinie od szkoły w kierunku tzw. „Korei” –  udział gminy  45 tys. zł  
- Sowno-droga Pan Hadryś zobowiązał się  powiedział wójt, że wiosną  uwolni teren  
  wykupiony, aby utworzyć namiastkę  chodnika , gdzie będzie można przejść, a w roku  
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następnym ma być zgłoszony wniosek w ramach „Schetynówki „ i udział finansowy gminy ,   
- przejęcie lokalu na ul. Bydgoskiej pod potrzeby gminy  
Przewodniczący komisji powiedział,  że budowa chodnika w Strachocinie i Małkocinie wiąże 
się z rozmową Przewodniczącego Rady w Starostwie, gdzie zdaniem radnego 
przewodniczący rady zapomniał o  miejscowość Sowno gdzie jest bardzo potrzebny chodnik 
z uwagi na bezpieczeństwo dzieci idących do szkoły, gdzie Powiat nie dokończył inwestycji 
drogowej, zostały wykupione działki pod chodnik i dalej nic, były rozmowy i pisma, a teraz 
jak powiedział przewodniczący komisji będą uwalniać działki , a w Sownie chodnik jest 
najbardziej potrzebny. 
Wójt Gminy odpowiedział, że zadeklarował partnerstwo jeżeli chodzi o Swono, bo będzie 
Powiat zgłaszać drogę do projektu pod nazwą „Schetynówka” i nie zrzekłem się z udziału 
finansowego gminy – dodał wójt.   
Kierownik Referatu Pani Dorota Mazur omówiła „ Raport z realizacji Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej dla Gminy Stargard „ , raport dotyczy okresu od 2014 do 2015 roku.  
Radni otrzymali ksero raportu.  
Ad.8  
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet 
podziękował wszystkim za udział i zamknął posiedzenie. 
 
 
 
                                                                                              Przewodniczący Komisji 
 
                                                                                                Jarosław Kornet  
 
Protokół sporządziła :  
Z. Stoczkowska  
 


